
 
J E G Y Z İ K Ö N Y V 

 
 
Készült Péteri Község Polgármesteri Hivatalában a helyi Önkormányzat Képviselı-
testületének 2009. március 5-én 18,30 órakor tartott ülésén. (A Képviselı-testületi ülésrıl 
hangfelvétel készült.)  
 
 
Jelen vannak:    Veszteg Ferenc  alpolgármester 
  Dr. Berényi Zoltán   képviselı  
  Dr. Foltin Brunó   képviselı 
  Hrutka Ferenc  képviselı 
  Kalina Enikı  képviselı 
  Kallós Attila   képviselı 
  Kirchner Sándorné          képviselı 
  Püspök Erzsébet Katalin  képviselı 
  Dr. Rostás Imre  képviselı (9 fı) 
 
  Beke Andrea  megbízott jegyzı 
  Dr. Molnár Zsolt    polgármester 
  Varga Jenı  ÁMK igazgató 
  Ifj. Paput Mihály   Evangélikus Egyházközösség Felügyelı-h. 
  Varga Zsolt   Péteri Polgárır Egyesület elnöke 
  Benyusovics Sándor   HVB elnöke 
  Molnár József   érdeklıdı állampolgár 
  Huszák Gyuláné   érdeklıdı állampolgár 
  Odránné Kalina Krisztina   érdeklıdı állampolgár 

 Molnárné Udvardi Éva pénzügyi tanácsos 
  Danyi Dezsıné   jegyzıkönyvvezetı 
 
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Szép jó estét kívánok 
mindenkinek. Tisztelettel köszöntöm a megjelent vendégeket, különös tisztelettel köszöntöm 
Dr. Molnár Zsoltot. Két képviselı jelezte, hogy késıbb fog bekapcsolódni. Megállapítom, 
hogy a képviselı-testület határozatképes.  
Az ülést megnyitom. Megkérek mindenkit, hogy használja a mikrofonját. 
Szeretnék javaslatot tenni a mai ülésünkön készült jegyzıkönyv hitelesítésére. 
 
Javasolom, és egyben felkérem Püspök Erzsébet Katalin képviselıt a jegyzıkönyv-
hitelesítésére. Kérem Képviselıtestületet, aki ezzel egyetért, szavazatával jelezze. 
 
A Képviselıtestület 6 igen szavazattal, nem szavazat nélkül, 1 tartózkodó szavazattal Püspök 
Erzsébet Katalin képviselıt választotta meg jegyzıkönyv-hitelesítınek. 
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Az írásban kiküldött 
napirendekre teszek javaslatot. Kérem, akinek a napirendekkel kapcsolatosan van egyéb, 
napirendre vonatkozó javaslata, hozzászólása, tegye meg. 
 
Hozzászólás, javaslat nem hangzott el.  
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Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Kérem, aki az írásban 
kiküldött napirendi pontokat elfogadja, kézfeltartással jelezze.  
 
 
A Képviselıtestület 7 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodó szavazat nélkül                    
- egyhangúlag- az alábbi napirendet fogadta el: 
 
 
1.) Helyi Választási Bizottság Elnöknek beszámolója a 2009. március 1-jén megtartott 

idıközi polgármester választásról.  
 Elıterjesztı: Benyusovics Sándor  HVB elnöke 
 
2.) Dr. Molnár Zsolt polgármester eskütétele.   
 Elıterjesztı: Benyusovics Sándor  HVB elnöke 
 
3.) Polgármester illetményének megállapítása.  
 (határozathozatal) 
 Elıterjesztı: Beke Andrea   megbízott jegyzı 
 
 
 
1.) Helyi Választási Bizottság Elnöknek beszámolója a 2009. március 1-jén 

megtartott idıközi polgármester választásról.  
 Elıterjesztı: Benyusovics Sándor  HVB elnöke 
 
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Dr. Szászik Károly 
polgármester lemondott, ezért idıközi polgármester választást kellett tartani. Felkérem 
Benyusovics Sándort a HVB elnökét tartsa meg beszámolóját az idıközi polgármester 
választásról. 
 
Benyusovics Sándor HVB elnöke: Tisztelettel köszöntöm a Hölgyeket és az Urakat. 2009. 
március 1-jén Péteriben lezajlott az idıközi polgármester választás. Jogorvoslat nem érkezett. 
A polgármesteri címért három jelölt indult: Dr. Molnár Zsolt független 
Tóth Attila független 
Veszteg Ferenc FIDESZ-MPSZ színekben. 
A választópolgárok részvétele magasnak mondható. 1659 szavazásra jogosult állampolgár 
közül 864-en éltek választási jogukkal. 
A szavazatok számának megoszlása a következıképpen alakult: 
Dr. Molnár Zsolt 440  
Tóth Attila  130 
Veszteg Ferenc  278 
Ennek ismeretében nagy tisztelettel köszöntöm Dr. Molnár Zsolt polgármester urat és egyben 
felkérem megbízólevelének átvételére.  
 
Dr. Molnár Zsolt  polgármester: Köszönöm szépen.  
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2.) Dr. Molnár Zsolt polgármester eskütétele.   
 Elıterjesztı: Benyusovics Sándor  HVB elnöke 
 
Benyusovics Sándor HVB elnöke: Kérem Önöket, hogy Dr. Molnár Zsolt polgármester 
eskütételéhez álljanak fel.  
 
Dr. Molnár Zsolt az alábbi esküt tette le Benyusovics Sándor Helyi Választási Bizottság 
elnöke elıtt: 
 
 
„ÉN Dr. Molnár Zsolt ESKÜSZÖM, HOGY HAZÁMHOZ, A MAGYAR 
KÖZTÁRSASÁGHOZ HŐ LESZEK. AZ ALKOTMÁNYT, A TÖBBI JOGSZABÁLLYAL 
EGYÜTT MEGTARTOM ÉS MEGTARTATOM. A TUDOMÁSOMRA JUTOTT TITKOT 
MEGİRZÖM. A POLGÁRMESTERI TISZTSÉGEMİL EREDİ FELADATAIMAT 
PÉTERI KÖZSÉG FEJLİDÉSÉNEK ELİMOZDÍTÁSA ÉS AZ ALKOTMÁNY 
ÉRVÉNYESÜLÉSE ÉRDEKÉBEN LELKIISMERETESEN TELJESÍTSEM.  
ISTEN ENGEM ÚGY SEGÉLJEN."  
 
Benyusovics Sándor HVB elnöke: A Bizottság és a magam nevében erıt egészséget és sok 
sikert kívánok.  
 
Dr. Molnár Zsolt  polgármester: Köszönöm szépen.  
 
 
Taps és a gratulációk fogadása.  
 
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Engedjék meg, hogy itt 
köszönjem meg mindenkinek, aki részt vett az eredményes választás lebonyolításában. Az idı 
rövidsége és annak ellenére, hogy ez volt Péteriben az elsı tapasztalatok nélküli idıközi 
választás, sikerült színvonalas és törvényes választást lebonyolítani. Még egyszer 
megköszönöm mindenkinek a Választási Bizottságnak, a Hivatal dolgozóinak és akik részt 
vettek a választási munkában. Köszönöm szépen.  
 
 
3.) Polgármester illetményének megállapítása.  
 (határozathozatal) 
 Elıterjesztı: Beke Andrea   megbízott jegyzı 
 
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Mivel Polgármester úr 
jelezte, hogy ezt a funkciót fıállásban kívánja ellátni, ezért a számára járó illetményt 
Képviselı-testületnek meg kell határoznia. A napirendünk elıterjesztıje Beke Andrea 
megbízott jegyzı.  
 
Beke Andrea megbízott jegyzı: Tisztelt Képviselı-testület! A 2000-3000 fıs lélekszámú 
településeken mód van arra, hogy fı állásban lássa el a Polgármester a tisztségét, errıl a 
megválasztása elıtt nyilatkoznia kell. Dr. Molnár Zsolt úgy nyilatkozott, hogy fıállásban 
kívánja ellátni a polgármesteri tisztséget. A polgármesteri tisztség ellátásának egyes 
kérdéseirıl és az önkormányzati képviselık tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. törvény 
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alapján a Képviselıtestület 9-11 szorzóval állapíthatja meg az illetményt, illetve az elızı 
polgármester Dr. Szászik Károly polgármester illetményénél kevesebbet, ami 9,5-ös szorzóval 
került meghatározásra képviselı-testület döntése értelmében nem állapíthat meg. Az összeg 
számszerően meghatározásra került a határozati javaslatban, mely 38.650,-Ft x 9,5 = 
367.175,- Ft, ezt kérem, legyenek szívesek megszavazni. A késıbbiekben ennek megfelelıen 
a költségvetést módosítására lesz szükség.  
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Kérem ezt beletenni a 
határozati javaslatba.  
 
Dr. Foltin Brunó  képviselı: Ez az összeg bruttó összeg? 
 
Beke Andrea megbízott jegyzı: Igen.  
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Kérem, ezt is beletenni a 
határozati javaslatba. Sajnos, azért volt ez a malır, mert nem készült el az ülésre a határozati 
javaslata, az ülés elıtt 10 perccel szóltam, így most került kiosztásra. Kérem átjavítani és úgy 
visszahozni a testület elé.  
 
Beke Andrea megbízott jegyzı: Ezt szóban is elı lehetett volna terjeszteni.   
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Mindenki kérte, hogy 
kapja meg.  
 
Kalina Enik ı képviselı: A költségtérítés is benne van? 
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Költségtérítést nem látok a 
napirendben. Direkt kérdeztem az elején, hogy van-e más napirendi javaslat.  
 
Dr. Rostás Imre képviselı megérkezett, a jelen lévı képviselık száma 8 fı, Képviselı-testület 
határozatképes.  
 
Kalina Enik ı képviselı: Az elıterjesztés alapján hozzá tartozik. Az anyag elsı része a 
Polgármester illetményének megállapítása a másik fele a költségtérítés megállapítása.  
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Én nem kaptam anyagot. 
Egy levél érkezett, amit Dr. Molnár Zsolt küldött jegyzı asszonynak, ezt tudomásul vesszük. 
Nem áll módomban eltérni a napirendtıl, ezt a következı ülésen meg lehet tárgyalni.  
 
Dr. Foltin Brunó  képviselı: Ez egy javaslat, ebben benne van a költségtérítés is.  
 
Beke Andrea megbízott jegyzı: Az illetmény 20 %-át a törvény írja elı, az automatikusan 
jár, annál magasabbat meghatározhat a Képviselı-testület, de a 20 % mindenképpen jár.  
 
Dr. Rostás Imre képviselı: Ha nem határozunk róla, akkor is jár a 20 %.  
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Jövı héten döntünk róla, 
haladjunk tovább.  
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Dr. Molnár Zsolt  polgármester: Kezdem kicsit méltatlannak érezni a beszélgetésnek ezt a 
részét. A törvény tiltja is, hogy ebben a kérdésben szavazzak, nem is kívánok szavazni. Nem 
érzem méltónak az ülés protokolláris jellegéhez, hogy most ügyrendi nüanszokon 
vitatkozzunk. A javaslat két határozatot tartalmaz, most az, hogy a hivatal által elkészített 
határozati javaslatban egy határozat szerepel, az nem jelenti azt, hogy a javaslat nem él. A 
napirend része. A napirend része az volt, amit a képviselık megkaptak. Ahogy a Jegyzı 
asszony mondta, ha a testület nem kíván állást foglalni, ami egyébként kötelessége ebben a 
kérdésben a törvény szerint, akkor a törvény alapján a minimális költségátalány jár a 
polgármesternek. Nem hiszem, hogy ilyen mélységő vitát érdemelne ez a probléma.  
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Köszönöm szépen. Írjuk 
bele a határozatba és akkor nincs vele semmi gond, csak én egy határozatot kaptam.  
 
Beke Andrea megbízott jegyzı: Jó, rendben van.  
 
 
Kallós Attila képviselı megérkezett, a jelen lévı képviselık száma 9 fı, Képviselı-testület 
határozatképes.  
 
 
Kallós Attila  képviselı: Elnézést kérek mindenkitıl, hogy késtem. Polgármester Úrhoz 
tenném fel a kérdésemet. A törvény lehetıséget ad rá, hogy nyilatkozzon Polgármester és 8,5-
ös szorzóval állapítsuk meg az illetményét. Az lenne a kérdésem, hogy gondolkodott-e ezen 
Polgármester úr. A kérdésemet, azért teszem fel, ne értse ezt személyes támadásnak, hanem a 
koncepció és a költségvetés is tiszteletdíjas polgármesteri díjazást tartalmaz. Mi megértjük 
azt, én legalább is megértem és semmi ellenvetésem nincsen, a gazdasági helyzet jelenlegi 
állapotán kívül, hogy fıállású polgármester legyen. Csak ezt szerettem volna megkérdezni.  
 
Dr. Molnár Zsolt  polgármester: Mi a kérdés? 
 
Kallós Attila  képviselı: Az, hogy a minimális szorzó beállításán, ami 8,5 ezen gondolkodott-
e Polgármester úr. 
 
Dr. Molnár Zsolt  polgármester: Fı és mellékállásról a törvény szerint a választás elıtt kell 
nyilatkozni. A nyilatkozattétel megtörtént. A programomban szerepelt, a választók ez alapján 
döntöttek. A törvény kimondja, hogy nem lehet kevesebb az illetmény, mint az elızı 
polgármesteré. Az, amit Ön mond a gazdasági folyamatok függvényében, a költségvetés 
módosításakor lehet erre a kérdésre visszatérni.  
 
Kallós Attila  képviselı: A törvény lehetıséget ad arra, hogy írásban nyilatkozzon arról, ha 
ettıl kevesebbet szeretne.  
 
Dr. Molnár Zsolt  polgármester: Igen, van rá lehetıség, erre a kérdésre a hónap végén lehet 
visszatérni.  
 
Egyéb hozzászólás, javaslat nem hangzott el.  
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester: Aki egyetért a határozati 
javaslattal, kérem, kézfeltartással jelezze.  
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A képviselıtestület 9 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodó szavazat nélkül                       
– egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 
 

 
26/2008. (III.05.) SZÁMÚ HATÁROZAT  

                        (Döntés a Polgármester illetményérıl.) 
 

1.) Péteri Községi Önkormányzat Képviselı-testülete Dr. Molnár 
Zsolt polgármester illetményét a polgármesteri tisztség 
ellátásának egyes kérdéseirıl és az önkormányzati képviselık 
tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. törvényben, illetıleg a 
köztisztviselık jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény     
43. §-ában foglaltak alapján 2009. március1-jei hatállyal az 
alábbiak szerint állapítja meg: 

 
38.650,- Ft x 9,5 = 367.175,- Ft, 

 
(azaz bruttó Háromszázhatvanhétezer-egyszázhetvenöt) forint. 

 
2.) Utasítja a jegyzıt, hogy a következı Képviselı-testületi ülésig 

gondoskodjék a költségvetés módosításáról.  
 
Határidı az illetmény számfejtés céljából Magyar Államkincstár 

értesítésére: a Határozatot követı 8 nap 
  Felelıs:   Beke Andrea megbízott jegyzı 
 
Veszteg Ferenc polgármesteri teendıket ellátó alpolgármester átadja az ülés vezetését.  
 
Dr. Molnár Zsolt  polgármester: Tisztelt Képviselı-testület, tisztelt Megjelentek. Igazából 
az ülésnek protokoll részén nem protokoll részén túl vagyunk. A választás révén azt kell, 
hogy mondjam, hogy a programom választási programként jelent meg, de lehet része a 
gazdasági programnak. Megmutatja azt az irányt, amiben érdemes gondolkodni. A következı 
másfél évben a program megvalósítható. Én ezen a vonalon kívánom a munkát irányítani, 
ebben kérem a Képviselı-testület szíves és megtisztelı támogatását. Biztos, hogy lesznek 
vitáink, amihez minden képviselınek joga van. Megjelentek már különbözı csoportosulások a 
testületben - akár úgy is, akár külön-külön is véleményt formálni. A következı idıszaknak 
alapvetı kérdése lesz az, hogy az önkormányzat milyen apparátussal fogja a munkáját 
folytatni. Itt ugye jelenlegi alapvetı kérdés az, hogy a jegyzıi tisztség, helyettesítés útján 
kerül ellátásra, ez a kérdés április elejéig mindenképpen tisztázódni fog. Én kérem, hogy 
Jegyzı asszony felé és az apparátus felé ezt a bizalmat, ami eddig meg volt, a testület adja 
meg.  
 
A tavalyi SZMSZ-módosításakor a testület csökkentette a bizottságok számát. A következı 
ülésen elıterjesztést fogok tenni arra, hogy bizonyos bizottsági szerepkörök újra 
megerısödjenek. Bizonyos olyan típusú feladatokra, amelyekre most nincs szakbizottság, újra 
jöjjön létre szakbizottság, a Gazdasági Bizottság szerepét jelenleg hiányolom. Remélem a 
Pénzügyi Bizottság is el fogja fogadni, hogy nem igazán esik profilba az a fajta munka, ami 
elıttünk áll, mind a HÉSZ-módosítás, mind pedig a különbféle beruházásoknak az 
elıkészítése, de ezt a következı héten a testületi ülésen eldöntjük. Következı ülésünk 
terveink szerint jövı szerdára várható. Függı pályázatokban kellene döntést hoznunk, az 
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óvodabıvítés, óvoda infrastrukturális fejlesztéssel kapcsolatban olyan döntést kell hozni, 
amely lehetséges, hogy hosszútávra foglal majd a testület abban állást, hogy az óvodával mit 
kezdjen. Nem biztos, hogy ezen a pályázaton feltétlenül részt kell venni, de én mindenképpen 
azt kérném, hogy a Szociális Bizottság a hét elején mindenképpen ebben a kérdésben 
javaslattétellel foglaljon majd állást.  
 
Amit Kallós Attila a Pénzügyi Bizottság elnökeként elmondott én annak a mélységét érzem és 
tudom is, hogy mirıl van szó. Ez a kérdés olyan kérdés, amely a hó végén el kell, hogy 
dıljön. Láttam a koncepciót, láttam a költségvetést, valóban szomorú az abban levı helyzet. 
Más megoldást én sem tudok elképzelni, mint azt, hogy a HÉSZ-módosítással neki ugrik az 
önkormányzat egy olyan kereskedelmi-, gazdasági jellegő fejlesztésnek, ahol egyáltalán olyan 
lehetıség nyílik, hogy vagy ki lehet ebbıl a helyzetbıl lábalni, vagy mélységesen bele fog a 
település ebbe a helyzetbe süppedni és akkor valóban kérdés lesz, hogy adott esetben a 
polgármester, vagy az alpolgármester milyen fajta tiszteletdíjért dolgozik. Nyilvánvalóan az 
sem fogadható el, ha mondjuk leépítésekre kerül sor, akkor a polgármester, ha nem muszáj fı 
állásban dolgozni, akkor úgy dolgozzon. De azt gondolom ez, majd abban a helyzetben kell, 
hogy eldöntse mind a polgármester, mind pedig az önkormányzat. Én a hitelfelvételeknek a 
kérdéskörét, ahogy azt le is írtam a programomban igazából már nem tartom tovább 
vihetınek, nincs mire hitelt felvenni, az igazából a probléma, hogy a kilábalás nem rajtunk 
múlik. Nem látni azt, hogy a kilábalásnak a kezdete az hol és mikor, milyen idıpontban 
várható. Azzal számolni kell nyilvánvalóan, hogy az adóbevételek is ebben az évben már 
csökkenı tendenciát fognak mutatni. Ha lett is volna, de nem volt gazdasági programunk, 
akkor is azt kellene mondanom, hogy újat kell alkotni. Ebben én mindenképpen kérem a 
Képviselı-testület támogatását, hogy mindenféle javaslattal, ami arra visz, hogy a 
beruházások visszafogott ütemezésével, de a település kilábaljon abból a válságból, amelyben 
jelenleg most van.  
 
Azt gondolom, hogy a protokoll részen túl vagyunk, a további részek szakmai részek 
lennének. Ennek az ülésnek nem tárgya a szakmai rész, úgy, hogy ezt majd a következı heti, 
várhatóan a szerdai ülésen kell, hogy megtárgyaljuk. Az üléseknek az ütemezése az marad a 
terveink szerint szerdán, de bármilyen fajta módosítási javaslat van azt kérem jelezni. Ha 
esetleg bármilyen fajta hozzászólás lenne azt megköszönöm, ha nincs, akkor én az eddigi 
munkát köszönném meg és reméljük, hogy sikerrel és hatékonyan fogjuk kitölteni a hátralevı 
kicsit több, mint másfél évet. Köszönöm a megjelenést és nyugodalmas jó éjszakát kívánok.  
 
Egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Dr. Molnár Zsolt polgármester a nyilvános ülést 
21,38 órakor berekesztette.  
 
Péteri, 2009. március 18.  
 
 
 
 Dr. Molnár Zsolt  Beke Andrea 
  polgármester  megbízott jegyzı 
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